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Ti år i industriklynge

– Det ble sett på som en skitten 

industri og en solnedgangs
industri. I dag har vi et veldig 
fokus på grønne og effek
tive løsninger, sier Helene 
Falch Fladmark, daglig leder i 
Eydeklyngen.

Grønt 
Hun tar et tilbakeblikk på klyngas 
første ti år i drift idet det første 
runde tallet feires. 

Eydehavn er det nærmeste 
eksemplet, men langs hele 
sørlandskysten finnes prosess
industri, eller litt enklere sagt: 
industribedrifter hvor råvarer 
gjøres om til produkter gjennom 
en kjemisk prosess. 

Den typen industri har gjerne 
vært kjenne tegnet av svart røyk 
som siver opp av pipa på store 

industribygg, det er imidlertid 
endret. 

I løpet av de første ti årene klynga 
har eksistert har medlemsbedrif
tene gjort store miljøgrep. Siden 
2010 er energibruket redusert 
med 17 prosent. 
 – Vi satte et mål på ti prosent 
så 17 er vi kjempefornøyd med, 
men jeg synes det er viktig å 

understreke at det er en prosess 
bedriftene har startet. Flere av 
bedriftene som har industri 
på Sørlandet har gjerne store 
internasjonale eiere med egne 
klimamål de skal oppfylle, for
teller hun.

Eydeklyngen selv har ikke 
hatt noe mål om å gjøre bed
riftene mer miljøvennlige, det 

Ti store industri bedrifter 
tok initiativet for ti år 
siden, nå feirer Eyde-
klyngen ti år med 45 
medlemmer.
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